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„Tak” dla wizji burmistrza
\\\ PODKOWA LEŚNA 

W referendum wzięło udział 
41 proc. uprawnionych,  
a więc referendum uznano  
za ważne. A jaki jest jego 
wynik?  Komisja referendalna 
ogłosiła, że oddano 1276 
ważnych głosów, z czego 1215 
było na „tak”, a 61 na „nie”.   

U czestnicy referendum mieli od-
powiedzieć na jedno pytanie: 

„Czy jest Pan/Pani za dokończeniem 
rewitalizacji stawu w Parku Miejskim 
w Podkowie Leśnej według propozycji 
miasta opracowanej na podstawie wy-
tycznych konserwatorskich z 2021 r., 
zakładających stałe lustro czystej wody 
przez cały rok i opartej na historycz-
nym założeniu parkowym autorstwa 
Leona Danielewicza?”. 

Zdaniem burmistrza referendum 
to sposób na zakończenie sporu ze 
Stowarzyszeniem Dendropolis, które 
zaskarżając sposób rewitalizacji stawu, 

realizowany przez miasto, wstrzymało 
go na drodze urzędowej już na kolejny 
rok. 

Mieszkańcy Podkowy Leśnej głosowali w dwóch lokalach obwodowych  
komisjach ds. referendum a min w szkole podstawowej przy ul. Jana Pawła II

Zielonym 
do góry

\\\ PIASTÓW 

W środę, 27 września,  
w Piastowie miało miejsce 
uroczyste odsłonięcie muralu 
ilustrującego akcję bojową 
,,Kutschera’’. 

O powstaniu obrazu pisaliśmy kilka 
tygodni temu. I chociaż malowid-

ło można było podziwiać wcześniej, 
jego uroczyste odsłonięcie odbyło się 
tydzień temu. 

Uroczyste odsłonięcie muralu

Mural zaprojektował miejscowy artysta Jarek Babikowski

\\\ PARZNIEW

dokończenie na str. 6

dokończenie na str. 3

Pomóżcie nam zazielenić i ukwiecić świat wokół – apelują organizatorzy akcji 
„Zielonym do góry”
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\\\ MILANÓWEK 

Milanówek to moje miejsce 
na ziemi – mówi nowa 
wiceburmistrz Milanówka 
Paulina Gawrońska, 
absolwentka Wydziału 
Architektury Politechniki 
Warszawskiej. Od kwietnia 
2022 pracuje w Urzędzie 
Miejskim w Milanówku.  

Pod koniec września nastąpiła zmia-
na na stanowisku wiceburmistrza 

Milanówka. Marcin Bąk zrezygnował 
z funkcji, a jego miejsce zajęła Paulina 
Gawrońska dotychczasowa szefowa re-
feratu techniczno-inwestycyjnego mia-
sta. Z nową wiceburmistrz rozmawiała 
Beata Pawłowicz.
\\\  W jaki sposób nowa wicebur-
mistrz wpłynie na życie mieszkań-
ców?
W zeszłym roku przyszłam do pracy w 
urzędzie miejskim w Milanówku, aby 
zająć się inwestycjami, m.in. zorganizo-

wać przetargi na modernizację układu 
drogowego. W tym roku dzięki dota-
cjom pozyskanym przez burmistrza 
(9,5 mln zł z Polskiego Ładu i 4 mln zł 
od Marszałka Województwa Mazowie-
ckiego) przygotowaliśmy dwa przetar-
gi. Pierwszy na modernizację układu 

drogowego obejmującą trzy ulice: Woj-
ska Polskiego, Żabie Oczko i Literacką. I 
drugi na przebudowę pięciu dróg wraz 
z budową odwodnienia, a są to ulice: 
Dzierżanowskiego, Szczepkowskiego, 
Norwida, Falęcka i Kasprowicza. Aktu-
alnie czekamy już tylko na podpisanie 

umów z wykonawcami. W przyszłym 
tygodniu też ogłosimy przetarg na 
wybudowanie wodociągu w ulicy Gru-
dowskiej. Mamy przygotowany projekt 
wraz ze wszystkimi pozwoleniami i li-
czymy na to, że jeszcze w tym roku uda 
się rozpocząć roboty budowlane.
\\\    Byłam dziś przy siedzibie OSP, 
nadal nic się tam nie dzieje!?
Dobra wiadomość jest taka, że kilka dni 
temu otrzymaliśmy pozwolenie od Ma-
zowieckiego Konserwatora Zabytków 
na przesadzenie dębu, którego brak 
wstrzymywał tę inwestycję. Złą wia-
domością jest to, że pozwolenie wyzna-
cza odległy termin – jesień przyszłego 
roku. Jestem przekonana, że burmistrz 
Piotr Remiszewski znajdzie jednak 
sposób na pokonanie tych trudności 
i wierzę, że budowa ruszy jeszcze w 
tym roku. Sytuacja jest o tyle napięta, 
że na ten cel inwestycyjny otrzymali-
śmy 9,6 mln zł dotacji z Polskiego Ładu 
oraz 4 mln zł od Marszałka Wojewódz-
twa Mazowieckiego i że jesteśmy zob-
ligowani do szybkiego uruchomienia 
prac budowlanych. Przesuwanie ter-
minu działań inwestycyjnych przez 
różne instytucje w tym konserwatora 
zabytków, może spowodować utratę  
subwencji.
\\\    Rada miasta podniosła podatki 
od nieruchomości o 8 proc., co na 
pewno nie spodoba się mieszkań-
com. 
Planowany był wzrost o 15 proc., który 
byłby zgodny ze wskaźnikiem inflacji. 
Ostatecznie jednak radni podnieśli po-
datek do 8 proc. Podniesienie wysoko-
ści podatku było konieczne z punktu 
widzenia interesu miasta. Dochody z 

tytułu podatku od nieruchomości za 
2022 rok wyniosły 7 mln 407 tys. zł. 
Zwiększenie podatku o 8 proc. to do-
datkowo dla miasta 590 tys. zł. A Mila-
nówek bardzo tych pieniędzy potrze-
buje choćby na kolejne inwestycje. 
\\\  Poradzi sobie pani z radą miasta, 
która sądząc ze słów burmistrza, 
doprowadziła do rezygnacji dwóch 
pani poprzedników? 
Staram się działać merytorycznie. 
Liczę na to, że radni wsłuchają się w 
mój przekaz pod kątem rzeczywistych 
danych dotyczących funkcjonowania 
urzędu.
\\\  A jak pani dochodzi do porozu-
mienia z burmistrzem? Wielu rad-
nych uważa to za niemożliwe?!

Burmistrz jest wizjonerem, ma po-
mysły na rozwój naszego miasta. My 
jesteśmy do tego, by pomagać mu, je 
realizować. Wizja pana burmistrza jest 
spójna z moją i podobnie jak on, ja także 
chcę rozwoju Milanówka.... ja z burmi-
strzem dogaduję się świetnie.
\\\  Mieszka pani obecnie w Książe-
nicach, ale... 
Dzieciństwo i młodość spędziłam 
w Milanówku. Obecnie mieszkam w 
Książenicach, mam męża i dwóch sy-
nów. Starszy jest już w liceum, a więc 
jest prawie samodzielny. Mam więc 
czas i przestrzeń, aby zaangażować się 
w sprawy Milanówka a moi panowie 
mnie bardzo w tym wspierają.
\\\  Dziękuję za rozmowę.
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Lubię inwestycje przede wszystkim w drogi

Paulina Gawrońska nowa wiceburmistrz Milanówka lubi inwestycje, lubi prace 
na budowie

Liczę na to, że radni 
wsłuchają się  

w mój przekaz  
pod kątem rzeczywistych 

danych dotyczących 
funkcjonowania urzędu

W naszej ofercie znajdziesz zajęcia gru-
powe i indywidualne, w tym naukę czytania 
Metodą Czułej Melodii Języka, która wpro-
wadza dzieci w świat liter i dźwięków tak, 
by mogły bez stresu i dukania rozpocząć 
swoją przygodę z czytaniem.  Podążamy  
za ich tempem i potrzebami, budujemy  
z nimi relacje i dajemy swobodę wyborów  
i decyzji w zakresie ich możliwości.

Uczymy szeptem, operujemy gestami 
i mimiką, dzięki czemu łączymy naukę  
z zabawą. 

Efekt? Dzięki Czułej melodii języka dzieci 
wychodzą z zajęć z pozytywnym nastawie-
niem do czytania i pewnością, że potrafią 
to robić.  Rodzic zaś wie, że żadne lektury 
szkolne nie będą straszne jego pociechom. 
Dlatego właśnie są to zajęcia potrzebne  
do zdrowego rozwoju!
Zapraszamy również na:
–  Trening umiejętności społecznych
– Trening zastępowania agresji
– Ceramikę artystyczną
– Life Coaching 
–  Profesjonalny mentoring w branży edu-

kacyjnej
Masz przedszkole? Z przyjemnością 

wzbogacimy jego ofertę o nasze zajęcia!

CENTRUM POLINKA 
– ZADBAMY O CIEBIE I TWOJE DZIECKO
Zespół Centrum POLINKA zajmuje się wspieraniem rozwoju  
dzieci i dorosłych. 

  elefon kontaktowy: 881 316 666
www.polinka.edu.pl 

FO
T. 

BE
AT

A 
PA

W
ŁO

W
IC

Z



3NR 242 (6) 4 PAŹDZIERNIKA 2023AKTUALNOŚCI

Zdaniem burmistrza referendum 
to sposób na zakończenie sporu ze 
Stowarzyszeniem Dendropolis, które 
zaskarżając sposób rewitalizacji stawu, 
realizowany przez miasto, wstrzymało 
go na drodze urzędowej już na kolejny 
rok. Burmistrz przez kilka miesięcy 
prowadził kampanię na rzecz tej wizji 
modernizacji, jaką rozpoczął, obiecując, 
że dzięki niej w stawie przez cały rok 
będzie czysta woda. Dodajmy z wodo-
ciągów. 

Sądząc po wynikach referendum, 
ta wizja przemówiła do mieszkańców 
– zmęczonych ogrodzonym miejscem 
budowy, które zajęło miejsce stawu 
w Parku Miejskim. „Za” byli ci, którzy 
chcą, by park był miejscem, gdzie moż-

na odpoczywać i spotykać się z przy-
jaciółmi. Przede wszystkim mającym 
walory estetyczne i rekreacyjne.  

\\\   Znaczenie referendum 
Jak nas poinformowali przedsta-

wiciele Stowarzyszenia Dendropolis w 
sytuacji prawnej stawu referendum nic 
nie zmienia. Samowolna przebudowa 
została wstrzymana przez organy kon-
serwatorskie i budowlane, ze względu 
na istotne i znaczne odstępstwa od 

projektu i pozwoleń. Referendum te-
go nie zmieni. Dendropolis uważa, że 
referendum nie miało sensu a pytanie, 
jakie w nim postawiono, wprowadziło 
ludzi w błąd. 

Stowarzyszenie podkreśla, że pra-
wie 60 proc. mieszkańców – być może 
właśnie z tego powodu, że podziela opi-
nie stowarzyszenia – nie wzięło udziału 
w referendum burmistrza.  

Decyzje odnośnie do sposobu re-
witalizacji podejmują instytucje do 
tego powołane. Referendum jest tylko 
wyrazem opinii części mieszkańców. A 
nawet raczej – jak wczoraj było moż-
na usłyszeć – wyrazem poparcia dla 
burmistrza. 

\\\   Przeciwko czemu  
jest Dendropolis

Zdaniem Dendropolis sposób 
modernizacji stawu forsowany przez 
burmistrza zakłóci gospodarkę wod-
ną w całym parku, mówiąc w skrócie. 

Na stronach stowarzyszenia możemy 
przeczytać, że Dendropolis chce reali-
zacji i przebudowy stawu, ale zgodnej 
z przepisami, według współczesnych 
standardów hydrologicznych, chronią-
cych zasoby wodne i zapewniających 
bezpieczeństwo wodne. Dendropolis 
także chce przebudowy stawu, pole-
gającej na zachowaniu historycznego i 
zabytkowego charakteru całego parku.

\\\   Burmistrz nie kryje  
zadowolenia z wyników 
referendum

– Dla władz miasta bardzo ważny 
wynik referendum, który określa jasno, 
jakiego stawu chcą mieszkańcy – ze sta-
łym lustrem wody 95,20%! oraz to, że 
dotychczasowe działania Dendropolis 
były wbrew interesowi społecznemu 
podkowian. Referendum jest ważne i 
rozstrzygnięte.

Oczekujemy od Dendropolis usza-
nowania woli mieszkańców i zaprze-

stania destrukcyjnych działań wymie-
rzonych w naszą społeczność.

Nie ukrywam, że przy tak nega-
tywnej, bezpardonowej kampanii śro-
dowiska Dendropolis miałem obawy 
co do wysokości frekwencji. A jednak 
mieszkańcy poszli do urn. Frekwencja 
na poziomie 41,35% jest satysfakcjo-
nująca, pamiętajmy, że w referendach 
lokalnych mieszkańcy zdecydowanie 
rzadziej chodzą do wyborów, ze staty-
styk wynika, że połowa referendów ws. 
istotnych dla gminy jest nieważna (tak 
było w poprzedniej kadencji, w obecnej 
znalazłem 1 ważne referendum). Tym 
bardziej należą się podziękowania oso-
bom, które wzięły w nim udział.

Frekwencja jest podobna, jak w 
naszym ostatnim referendum, prze-
prowadzonym w 2017 ws. Lex Sasin 
– poinformował w mediach społecz-
nościowych burmistrz Artur Tusiński.

Tekst i zdjęcia Beata Pawłowicz

„Tak” dla wizji burmistrza

Dendropolis chce realizacji 
i przebudowy stawu,  

ale zgodnej z przepisami, 
według współczesnych 

standardów 
hydrologicznych

Na „tak” byli mieszkańcy, którzy chcą, by park był miejscem, mającym przede wszystkim walory estetyczne  
i rekreacyjne

\\\ DOFINANSOWANIE  
NA REMONT ZABYTKÓW  
Są już znane wyniki drugiej edycji 
Rządowego Programu Odbudowy 
Zabytków. 
Z Powiatu Grodziskiego dofinansowa-
nie otrzymały:
• Gmina Baranów w wysokości 900 000 
zł. na remont kościoła pw. Józefa Oblu-
bieńca NMP w Baranowie.
• Gmina Jaktorów w wysokości 
1 370 500 zł na prace budowlano-kon-
serwatorskie elewacji i wnętrza kościo-
ła pw. Świętej Rodziny w Jaktorowie.

• Gmina Milanówek w wysokości 500 
000 zł na remont zabytkowej Willi 
Wandzin.
• Gmina Żabia Wola w wysokości 
400 000 zł na prace remontowo-mo-
dernizacyjne oraz konserwatorskie w 
zabytkowym kościele pw. Zwiastowa-
nia Najświętszej Maryi Panny w Żele-
chowie. 
• Powiat Grodziski w wysokości 
147 000 zł na przeprowadzenie prac 
remontowych zewnętrznych elewacji 
zabytkowego budynku Domu Pomocy 
Społecznej w Izdebnie Kościelnym.
Rządowy Program Odbudowy Zabyt-
ków to specjalny fundusz przeznaczony 
dla jednostek samorządu terytorialne-
go na prace konserwatorskie i restaura-
torskie oraz roboty budowlane w nale-
żących do nich obiektach zabytkowych.

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 
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OBWIESZCZENIE STAROSTY PRUSZKOWSKIEGO
o wszczęciu postępowania w sprawie wydania decyzji 

o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej
Zgodnie z art. 11d ust. 5 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania  

i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2023 r. poz. 162) zawiadamiam, że zostało 
wszczęte postępowanie administracyjne na wniosek Burmistrza Gminy Brwinów w sprawie wydania 
decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej dotyczącej rozbudowy drogi gminnej w ciągu 
ulicy Nadarzyńskiej i drogi gminnej w ciągu ulicy Leśnej w miejscowości Kanie oraz Otrębusy, 
gmina Brwinów wraz z infrastrukturą techniczną.
Inwestycja obejmuje następujące działki:
Nieruchomości objęte linią rozgraniczającą inwestycji (pas drogowy): 
obręb 0007, wieś Kanie, gmina Brwinów: działki nr ew.: 403/8 (działka powstanie z podziału dz. nr 
ew. 403/3), 403/10 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 403/4), 404/8, 404/1, 404/11, 407/2 (działka 
powstanie z podziału dz. nr ew. 407), 570/24 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 570/22), 726/3, 
727/1, 727/4, 728/3, 728/5 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 728/4), 
obręb 0015, wieś Otrębusy, gmina Brwinów: 570/26, 570/28 (działka powstanie z podziału dz. nr 
ew. 570/23).
Nieruchomości lub ich części, z których korzystanie będzie ograniczone: 
obręb 0007, wieś Kanie, gmina Brwinów: działki nr ew.: 726/4, 728/6 (działka powstanie z podziału 
dz. nr ew. 728/4), 730, 529/7, 404/11, 
obręb 0015, wieś Otrębusy, gmina Brwinów: 566/9, 883/2, 570/25, 570//27 (działka powstanie  
z podziału dz. nr ew. 570/23), 883/1, 570/26.

Jednocześnie informuję o możliwości zapoznania się z aktami sprawy w godzinach pracy urzędu 
(poniedziałek i środa 8:00-18:00, wtorek i czwartek 8:00-16:00, piątek 8:00-14:00) w Wydziale Architektury 
Starostwa Powiatowego w Pruszkowie; ul. Drzymały 30, 05-800 Pruszków, sala WOM, parter, stanowisko 
nr 8 lub 9. Uprzejmie proszę telefonicznie (22 738 14 00, nr wewnętrzny 432) poinformować osobę 
prowadzącą sprawę (z wyprzedzeniem co najmniej jednodniowym) o planowanym terminie wizyty  
w celu zagwarantowania możliwości zapoznania się z aktami w wybranym terminie. 

Starosta Pruszkowski
uprzejmie informuje, że na urzędowej tablicy ogłoszeń oraz na stronie internetowej Starostwa 
Powiatowego w Pruszkowie został wywieszony wykaz nieruchomości Powiatu Pruszkowskiego 
przeznaczonych do wydzierżawienia.

OBWIESZCZENIE STAROSTY PRUSZKOWSKIEGO
o wydaniu decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej

Zgodnie z art. 11f ust. 3 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania 
i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2023 r. poz. 162) zawiadamiam, że dnia 
25.09.2023 r. została wydana decyzja nr 17/2023 o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej 
dotyczącej rozbudowy drogi publicznej Nr 310283W – ul. Turystycznej w Komorowie na działkach 
nr ew.: 902 (902/1, 902/2), 903 (903/1, 903/2), 904 (904/1, 904/2)  – obręb 1 (Granica) oraz działkach 
nr ew. 80, 445/10  – obręb 4 (Komorów Wieś), gmina Michałowice.
W odniesieniu do działek ulegających podziałowi – przed nawiasem podano numer działki przed podziałem, 
w nawiasie numery działek po podziale. Numery działek objętych liniami rozgraniczającymi teren (nowy 
przebieg drogi) zostały oznaczone pogrubioną czcionką.
Inwestycja obejmuje następujące działki:
Nieruchomości objęte linią rozgraniczającą inwestycji (pas drogowy): 
obręb 1, wieś Granica: działki nr ew.: 902/1 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 902), 903/1 (działka 
powstanie z podziału dz. nr ew. 903), 904/1 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 904).
obręb 4, wieś Komorów Wieś: działka nr ew. 80.
Nieruchomości lub ich części, z których korzystanie będzie ograniczone: 
obręb 4, wieś Komorów Wieś: działki nr ew.: 80, 445/10.

Jednocześnie informuję o możliwości zapoznania się z decyzją w godzinach pracy urzędu: 
poniedziałek 8:00-18:00, wtorek – piątek 8:00-16:00, w Wydziale Architektury Starostwa Powiatowego 
w Pruszkowie, ul. Drzymały 30, 05-800 Pruszków, stanowisko nr 8 i 9, sala WOM (parter, wejście A),  
po wcześniejszym telefonicznym umówieniu terminu wizyty, tel. 22 738 14 00 wewn. 437. 

\\\ MICHAŁOWICE 

Do 11 października 
mieszkańcy gminy 
Michałowice mogą wziąć 
udział w głosowaniu  
na projekty zgłoszone  
do budżetu obywatelskiego  
na przyszły rok 2024. 
Zgłoszono 21 propozycji  
na kwotę ponad  
600 tysięcy złotych.   

N ajwięcej projektów do realizacji 
zgłoszono w Michałowicach – 7, 

w Regułach – 6, w Komorowie – 3, w 
Granicy – 2 oraz po jednym w Nowej 
Wsi, Sokołowie i Opaczy-Kolonii. 17 z 
nich to pomysły na organizację wyda-
rzeń sportowych i kulturalnych między 
innymi: warsztatów, koncertów, trenin-
gów. Kolejne trzy propozycje są związa-
ne ze zdrowiem, natomiast jeden - to 
projekt infrastrukturalny.

\\\   Jakie projekty  
zgłosili mieszkańcy?
1. Będziemy żeglarzami. Teoretyczny 
kurs na patent. Zajęcia dla dzieci w wie-
ku 14 – 18 lat oraz dorosłych – Komo-
rów – osiedle Komorów.
2. Tanecznie w plenerze – sołectwo 
Reguły.
3. Badam, odkrywam, doświadczam 
– cykl zajęć ogólnorozwojowych dla 
najmłodszych dzieci – sołectwo Opacz-
-Kolonia.
4. Taneczne wieczory na dechach – te-
matyczne wieczorki taneczne w plene-
rze. Cykl letnich zabaw integracyjnych 
dla mieszkańców – sołectwo Nowa 
Wieś.
5. Zajęcia taneczno-ruchowe dla dzieci i 
młodzieży – osiedle Michałowice.
6. Utrzymanie sprawności fizycznej 
przez wakacje – Reguły – sołectwo 
Reguły.

7. Utrzymanie sprawności fizycznej 
przez wakacje – Michałowice – osiedle 
Michałowice.
8. Gmina Michałowice dla dzieci. Gra 
spacerowa – książeczka dla dzieci – so-
łectwo Reguły.
9. Opera barokowa – osiedle Michało-
wice.
10. Tanecznym krokiem przez świat. 
Terapia tańcem. Nauka popularnych 
tańców świata – osiedle Granica.
11. Klub Italia Vera – cykliczne spotka-
nia dla mieszkańców zainteresowanych 
poznawaniem włoskiej kultury i sztuki 
życia, w tym praktykowaniem języka, 
poznawaniem tajników kuchni i wło-
skich obyczajów – sołectwo Reguły.
12. Przygoda z ceramiką – warsztaty w 
Komorowie – osiedle Komorów.
13. Zredukuj stres – cykl wykładów 
wprowadzających w techniki relak-
sacyjne i sposoby obniżania poziomu 
stresu – sołectwo Reguły.
14. Dawniej niż wczoraj – wieczory z 
muzyką dawną – sołectwo Reguły.
15. Słucha, ale czy słyszy – przesiewo-
we badania przetwarzania słuchowego 
dla dzieci – osiedle Michałowice.
16. Radosne śpiewanie – grupowe war-
sztaty wokalne dla dzieci i młodzieży w 
Michałowicach – osiedle Michałowice.
17. Będziemy żeglarzami. Teoretyczny 
kurs na patent. Zajęcia dla dzieci w wie-

ku 14 – 18 lat oraz dorosłych – osiedle 
Michałowice.
18. Namalować świat – nauka rysunku 
i malarstwa – osiedle Granica.
19. Koszykówka dla dzieci i młodzieży 
– osiedle Michałowice.
20. Radosne śpiewanie – grupowe war-
sztaty wokalne dla dzieci i młodzieży w 
Komorowie – osiedle Komorów.
21. Faszynowanie linii brzegowej ocz-
ka wodnego oraz wykonanie pomostu 
między dwoma mostkami – sołectwo 
Sokołów.

\\\   Jak głosować na projekty?
 Każdy może głosować tylko raz, 

ale zaakceptować można maksymalnie 
5 projektów. 

 Urząd Gminy w Michałowicach 
udostępnia link, opis projektów i kartę 
do głosowania. Uczestnik musi podać 
imię i nazwisko oraz miejsce zamiesz-
kania. W trzeciej edycji budżetu obywa-
telskiego do rozdysponowania jest pół 
miliona złotych, a wartość proponowa-
nych przedsięwzięć wynosi 641 330 zł. 
Głosować można do 11 października, 
zarówno online, jak i w wersji druko-
wanej.

Kartę trzeba dostarczyć do urzędu 
gminy. 

Jolanta Erol 

Michałowice głosują na projekty 
w budżecie obywatelskim 

Wydarzenia sportowe i kulturalne w budżecie obywatelskim Michałowic

ŹR
ÓD

ŁO
: U

RZ
ĄD

 G
M

IN
Y 

W
 M

IC
HA

ŁO
W

IC
AC

H



5NR 242 (6) 4 PAŹDZIERNIKA 2023AKTUALNOŚCI

\\\ MILANÓWEK 

Milanówek otrzymał  
500 tys. zł dotacji  
na rewitalizację zabytkowej 
willi Wandzin, w której mieści 
się budynek A urzędu miasta.   
Na co wystarczy ta suma?  
Jaki zakres prac remontowych 
jest planowany?   

W andzin to kolejna po Walerii, za-
bytkowa, czyli objęta ochroną 

konserwatorską willa, której remont 
będzie prowadziło miasto. Jak wiemy 
każdy zabytek to wiele niespodzianek, 
które ujawniają się zazwyczaj dopie-
ro w  trakcie prac. Wandzin to jednak 
także obiekt użyteczności publicznej, 
który cały czas jest użytkowany. Nie jest 
więc, zdaje się, w stanie wymagającym 

tak znacznych nakładów, w jakim była 
w chwili rozpoczęcia prac moderniza-
cyjnych willa Waleria. 

Czy wystarczy pieniędzy
Kwota dotacji to 500 tys. zł. Aby ją 

uzyskać, miasto musiało mieć wkład 
własny na szczęście niewielki, bo się-
gający 2 proc. dotacji, czyli 10 tys. zł. 

– Wkrótce ogłosimy przetarg na 
remont. W tej sumie powinniśmy się 
zmieścić z tym, co konieczne – powie-
dział burmistrz Piotr Remiszewski. 
– Na pewno naprawy wymaga dach. 
Nie pochłonie jednak wiele z tej sumy. 
Chcemy więc skupić się przede wszyst-
kim na zadbaniu o elewację – dodał.

Czy zmieni ona kolor? Nie wiado-
mo, jaki był oryginalny kolor willi w 
chwili, gdy powstawała. Dowiemy się, 
kiedy rozpoczną się prace odkrywko-
we. 

– Ponieważ Wandzin jest zabyt-
kiem, to co będziemy, chcieli zrobić, 
ograniczą ramy wyznaczone przez 
konserwatora – stwierdza burmistrz. 

\\\   Historia Wandzina
Willa Wandzin, czyli budynek A 

Urzędu Miasta Milanówka, została 
wzniesiona w 1910 roku dla Antonie-
go Wieniawskiego właściciela mająt-
ku Chlebnia, a także bratanka znanego 
skrzypka i kompozytora Henryka Wie-
niawskiego. Jednak już w 1934 roku na 
parterze tej eklektycznej willi, mieściło 
się biuro Gminy i Rady Letniska Mila-
nówek. W roku 1948 Wandzin stał się 
siedzibą władz gminy, a od 1951 roku, 
gdy Milanówek zyskał prawa miejskie, 
siedzibą urzędu miasta. Od tego czasu 
nieprzerwanie jest użytkowany przez 
milanowski samorząd. 

Biuro burmistrza mieści się na 
piętrze. Schody są wysokie i wąskie. 
Podczas tej inwestycji Wandzin nie bę-
dzie jednak modernizowany, choć, jak 
zapewnił Piotr Remiszewski: – W pla-
nach jest dodanie do willi szybu windy. 
Wytypowaliśmy nawet miejsce, gdzie 
mógłby on się znaleźć. Na razie jednak 
remont nie będzie aż tak poważny – 
stwierdził burmistrz. Przypomnijmy 
tylko, że elementem modernizacji Wa-
lerii jest właśnie m.in. dołożenie do 
zabytkowej willi szybu windy.

– Mam nadzieję, że już w przy-
szłym roku willa Wandzin będzie wy-
glądała, jak w najlepszych latach swo-
jej świetności – powiedział burmistrz 
Piotr Remiszewski.

Tekst i zdjęcia Beata Pawłowicz

Remont willi Wandzin,  
czyli urzędu miasta \\\ PARZNIEW 

Szkoła Podstawowa dla dzieci 
z Autyzmem „Przylądek”  
w Parzniewie apeluje: 
pomóżcie nam zazielenić  
i ukwiecić świat wokół!  
Szuka roślin jadalnych  
i ozdobnych, krzewów,  
drzew i innych nasadzeń  
do nowo tworzonego 
ogrodu dydaktycznego  
dla podopiecznych placówki.   

Z apelem wystąpiła Fundacja „Lep-
szy start”.
– Prosimy o rośliny zarówno 

mieszkańców z okolicy, jak i właścicieli 
hurtowni ogrodniczych. Mamy do zago-
spodarowania ogromny teren – to 10 
tysięcy metrów kwadratowych – mówi 
Agnieszka Kuruliszwili – dyrektorka 
Fundacji  „Lepszy start”, utworzonej 
przez rodziców autystycznych dzieci. 
Akcją „Zielonym do góry” kierują pro-
fesjonaliści, którzy stworzyli projekt 
Ogrodu Marzeń. Planowana jest m.in. 
ścieżka sensoryczna, do której będą 
potrzebne kamienie i innego rodzaju 
podłoża o różnorodnych strukturach. 

– Chętnie wykorzystamy korę, 
geowłókninę, obramowania, galanterię 

ogrodową, kamienie. Stąd też prośba 
o wsparcie do wielu osób i firm zaj-
mujących się urządzaniem ogrodów. 
Potrzeba nam chętnych serc i rąk do 
pracy, ale również narzędzi i sprzętu! 
– dodaje dyrektorka fundacji. Niepub-
liczna Szkoła Podstawowa dla dzieci 
z Autyzmem „Przylądek” działa od 13 
lat, trzy lata temu przeniesiono pla-
cówkę z Pruszkowa do Parzniewa. I, 

mimo że to szkoła podstawowa, są w 
niej podopieczni od 7 do 20 roku życia, 
ze spektrum autyzmu. Od września z 
placówki korzysta 36 uczniów, ale po-
trzeby są znacznie większe. W tym roku 
zgłosiło się do „Przylądka” ponad 50 ro-
dzin, tylko troje podopiecznych zostało 
zakwalifikowanych. Wśród 40-osobo-
wego personelu są terapeuci integra-
cji sensorycznej, pedagodzy specjalni 
i logopedzi. Rodzice autystycznych 
dzieci szukają dla nich profesjonalnego 
wsparcia, które będzie dostosowane do 
specjalnych potrzeb i możliwości roz-
wojowych. Poza placówką w Parznie-

wie jest jeszcze publiczny Zespół Szkół 
Specjalnych w Pruszkowie. Problem 
rośnie, ponieważ wzrasta liczba dzieci 
z orzeczeniami o niepełnosprawności 
i specjalnych potrzebach edukacyj-
nych powodowanych przez spektrum 
zaburzeń autystycznych. Tylko w la-
tach 2018-2021 na terenie powiatu 
pruszkowskiego zdiagnozowano nie-
mal 1000 dzieci ze spektrum autyzmu. 
Dlatego potrzebne są kolejne ośrodki, 
również te z opieką całodobową. Taki 
„Dom na Zawsze” dla dorosłych osób 
ze spektrum autyzmu powstaje w 
Parzniewie. Dla Fundacji „Lepszy Start”  
to ogromne przedsięwzięcie, którego 
koszt oszacowano na 6 mln złotych. 
Na ten cel w internecie uruchomiono 
zbiórkę funduszy. 

Jolanta Erol

Zielonym do góry

Dom dla 12 dorosłych osób  
z autyzmem powstaje w Parzniewie

„Potrzeba  
chętnych serc i rąk  

do pracy!”

Po zakończeniu prac  
nad zielenią przed 

urzędem miasta czas  
na remont elewacji 
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Data nie jest przypadkowa. 27 wrześ-
nia obchodziliśmy rocznicę powstania 
Służby Zwycięstwu Polski, która dała 
początek Polskiemu Państwu Podziem-
nemu.

W uroczystości, której gospoda-
rzem był burmistrz miasta Grzegorz 
Szuplewski, wzięli udział poseł na Sejm 
RP Zdzisław Sipiera i szef Gabinetu Po-
litycznego Ministra Obrony Narodowej 
Łukasz Kudlicki. Na ceremonii odsło-
nięcia muralu pojawili się również ucz-
niowie piastowskich szkół, harcerze, 
Strzelcy Rzeczypospolitej oraz miesz-
kańcy miasta.

Podczas uroczystości goście od-
słonili również zawieszoną przy mu-
ralu tabliczkę informacyjną, opisują-
cą przebieg akcji bojowej, na skutek 
której życie stracił Zbigniew Gęsicki 

„Juno”, mieszkaniec Piastowa. Dzięki 
działaniom jego oddziału specjalnego 
„Pegaz” zginął gen. SS i policji Franz 
Kutschera, nazywany katem Warsza-

wy, człowiek odpowiedzialny za liczne 
morderstwa mieszkańców okupo-
wanej stolicy Polski i tzw. dystryktu  
warszawskiego.

Mural powstał na przedwojennej 
kamienicy na skrzyżowaniu ulic Dwor-
cowej i Gęsickiego. Zaprojektował go 
miejscowy artysta Jarek Babikowski. 
Obraz pojawił się w mieście dzięki 

inicjatywie Mazowieckiej Wspólnoty 
Samorządowej oraz gminy Piastów, 
które zgłosiły swój pomysł w konkursie 
zorganizowanym przez Ministerstwo 
Obrony Narodowej pod tytułem „Mu-
ral, ale historia Wojska Polskiego”.

Obraz, który pojawił się w mieście 
to wspaniała inicjatywa. Ta forma prze-
kazu ma szansę wpłynąć na wyobraź-
nię młodych mieszkańców Piastowa, 
tak aby zainteresowali się oni historią 
kraju, a także poznali polskich bohate-
rów walki o wolność.

Tekst i zdjęcia Maciek Gos

Uroczyste odsłonięcie muralu

Mural powstał  
na przedwojennej 

kamienicy  
na skrzyżowaniu ulic 

Dworcowej i Gęsickiego

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

Na posiedzeniu w dniu  
27 września 2023 r. Rada 
Miejska w Grodzisku 
Mazowieckim przyjęła 
uchwałę w sprawie nadania 
tytułu Honorowy Obywatel 
Grodziska Mazowieckiego 
Państwu Jolancie  
i Wiesławowi Forkasiewiczom.      

W iesław Forkasiewicz – Hono-
rowy Konsul RP w Nicei wraz 

z małżonką Jolantą, Prezesem Stowa-
rzyszenia Azur Club France-Pologne 
od 2009 r. współpracuje z Zespołem 

Szkół nr 1 w Grodzisku Maz. w zakre-
sie realizacji projektów zagranicznych 
staży zawodowych dla uczniów z klas 
gastronomicznych i hotelarskich ZS nr 
1 i Technikum nr 1. Dzięki ich stara-
niom Grodzisk i Carros we Francji są 
miastami partnerskimi.

Państwo Forkasiewiczowie pa-
tronują wszystkim projektom, dbają 
o wysoką jakość miejsc stażu, prawid-
łowy przebieg praktyk, przygotowa-
nie międzynarodowych certyfikatów 
dokumentujących odbyty staż, uczest-
niczą w spotkaniach integracyjnych z 
uczestnikami projektów, francuskimi 
pracodawcami i tamtejszymi media-
mi. Motywują stażystów do podno-

szenia umiejętności zawodowych i ję- 
zykowych, interesują się postępami 
młodzieży, promują nauczanie języka 
francuskiego w polskich szkołach. 

Konsul wielokrotnie odwiedził ZS 
nr 1 w Grodzisku Mazowieckim w 2012 
r., uczestniczył w uroczystościach jubi-
leuszu 20-lecia Technikum nr 1, wcho-
dzącego w skład ZS nr 1. Spotkał się 
ze społecznością szkolną, poznał rów-
nież bazę dydaktyczną, obserwował 
uczniów podczas ćwiczeń w pracow-
ni gastronomicznej. Jako członek jury 
oceniał efekty pracy uczniów, w tym 
stażystów w czasie szkolnego konkursu 
kulinarnego oraz szkolnego konkursu 
wiedzy o kuchni francuskiej. 

Dzięki współpracy z Państwem 
Forkasiewiczami ich bezstronności i 
życzliwości ZS nr 1 jest w stanie za-
pewnić uczniom bardzo dobre warunki 
odbywania stażu i zdobywania kwalifi-
kacji. Uczniowie po skończeniu szkoły 
nie mają kłopotów z zatrudnieniem i są 
konkurencyjni na rynku lokalnym oraz 
europejskim. Absolwenci pracują m.in. 
w renomowanych warszawskich ho-
telach i restauracjach, kilku stażystów 
podjęło pracę w restauracjach nicej-
skich i powróciło do Polski z większym 
doświadczeniem zawodowym i lepszą 
znajomością języka francuskiego. 

Tekst i zdjęcie 
Sławomir Sadowski

Nowi Honorowi Obywatele 
Grodziska Mazowieckiego

W uroczystości uczestniczyli również harcerze

Gospodarzem wydarzenia  był burmistrz miasta Grzegorz Szuplewski
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\\\ BRWINÓW 

Przez trzy dni wrześniowego 
weekendu mieszkańcy 
Otrębus i Kań w gminie 
Brwinów nie wiedzieli, że mają 
wodę skażoną bakteriami 
coli oraz enterokokami. 
Informacja z wynikami badań 
pruszkowskiego sanepidu 
trafiła do wodociągów  
w piątek, po godzinach pracy. 
Burmistrz Brwinowa jest 
już niemal pewny, co było 
przyczyną skażenia.   

P o feralnym weekendzie między 8 
a 10 września mieszkańcy mają 

wiele obaw i pytań. – Nie było żadnych 
instrukcji co mamy robić, jak postępo-

wać. Dzwoniłem do wodociągów, też 
nie pomogli – mówił oburzony miesz-
kaniec Otrębus podczas spotkania z Ar-
kadiuszem Kosińskim – burmistrzem 
gminy Brwinów, w poniedziałek, 2 
października. O tym, że woda nie na-
daje się do spożycia, gminni urzędnicy 
dowiedzieli się w poniedziałek rano, 11 
września, z e-maila sanepidu, który zo-
stał przesłany w piątek, po godzinach 
pracy spółki wodociągowej. O sprawie 
informowaliśmy w „Przeglądzie Regio-
nalnym”. 

\\\   Ruszyła machina
Wodociągowcy podstawili beczko-

wozy, urzędnicy sprawdzili wszystkie 
adresy e-mailowe i telefony. –Dlaczego 
sanepid nie zadzwonił na telefon zarzą-
dzania kryzysowego? Jest również e-
-mail obsługiwany całodobowo. Wtedy 

działania podjęte byłyby natychmiast. 
Strażacy dzwonili do mnie w środku 
nocy, w ciągu ostatnich dwóch tygodni 
– informował burmistrz Brwinowa. 

14 września sanepid potwierdził, 
że woda nadaje się do spożycia. Spółka 
wodociągowa przyznała mieszkańcom 
Kań i Otrębus rekompensatę za 2m3 
(2000 litrów) wody, którą mogli zużyć, 
by przepłukać instalacje.

 Do wyjaśnienia pozostaje, dlacze-
go Brwinowskie Przedsiębiorstwo Wo-
dociągów i Kanalizacji nie poinformo-
wało o sytuacji wszystkich odbiorców 
w wiadomości SMS. – Przekazaliśmy 
numery, nic nie otrzymaliśmy – mówili 
mieszkańcy. Propozycją samorządu jest 
wdrożenie gminnej aplikacji mobilnej, 
która będzie służyć wymianie infor-
macji.  Postępowanie sprawdzające 
wszczęła z urzędu Prokuratura Rejo-
nowa w Pruszkowie.  

\\\   Skąd bakterie w wodzie?
– Na dziewięćdziesiąt parę procent 

wiemy, co było przyczyną – wyjaśniał 
burmistrz w trakcie spotkania.

– Podczas pobierania wody do 
zbadania pracownicy sanepidu i wo-
dociągów otworzyli zawór hydrantu i 
nie spuścili wystarczającej ilości wo-
dy. W odgałęzieniu nieużytkowanego 
przez wiele tygodni hydrantu mogły się 
pojawić bakterie. Prawdopodobnie to 

jest przyczyną pojawienia się skażenia. 
Badania wciąż są prowadzone przez 
akredytowane laboratorium – zapew-
nił Arkadiusz Kosiński. Jednak na stro-
nie brwinowskiej spółki wodociągowej 
informacji o wynikach brakuje, wobec 
tego zobowiązał się, że wyjaśni, dlacze-
go nie są publikowane comiesięczne 
dane o jakości wody. 

\\\   Woda jest złej jakości
–  Wszyscy dobrze wiemy, że woda 

nie jest dobra, zawiera dużo wapnia. 
Sprzęty domowe szybko się psują. Co 
spółka zamierza zrobić? – pytał jeden 
z mieszkańców. – Surowa woda jest 
zażelaziona, są też przekroczenia za-
wartości manganu. Stacja uzdatniania 
wody doprowadza ją do stanu zgodne-
go z normami, ale by była lepsza, nale-
żałoby zainwestować w urządzenia, a 
to przełożyłoby się ostatecznie na ceny 
wody – usłyszeli mieszkańcy. Jakie jest 
rozwiązanie? Brwinowski samorząd 
policzył, że nie opłaca się wydawać 12-
15 milionów złotych na remont stacji 

uzdatniania, warto poszukać nowe-
go ujęcia. W pierwszym odwiercie w 
Parzniewie wody nie było, planowane 
jest kolejne miejsce według wskazań 
geologów. Po zbudowaniu nowej stacji 
Otrębusy i Kanie będą zasilane z innej 
sieci wodociągowej.

Tekst i zdjęcie Jolanta Erol

Dlaczego woda była skażona? Jest hipoteza! 

Czy woda do badania została  
pobrana niewłaściwie? 

O tym, że woda nie nadaje 
się do spożycia, gminni 

urzędnicy dowiedzieli się 
w poniedziałek rano
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OGŁOSZENIE
o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Żabia Wola obejmującego działkę nr ew. 27/1 położoną w miejscowości 
Musuły oraz projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Żabia 
Wola obejmującego fragment miejscowości Żelechów (Obszar 1D-2-IIa) wraz z prognozami 

oddziaływania planu na środowisko
Na podstawie art. 17 pkt 9 i 11 ustawy z dnia 27 marca 2003 roku o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym (t.j. Dz. U. z 2023 r. poz. 977, 1506, 1597) w związku z art. 67 ust 3 pkt 4) ustawy z dnia  
7 lipca 2023 roku o zmianie ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym oraz niektórych 
innych ustaw (Dz. U. z dnia 24 sierpnia 2023 roku, poz. 1688) oraz Uchwały Nr 48/XXXVII/2014 z dnia 
17 czerwca 2014 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Żabia Wola obejmującego fragmenty miejscowości Żelechów, zmienionej 
kolejno Uchwałą Nr 51/XXVIII/2017 Rady Gminy Żabia Wola z dnia 19 września 2017 r., kolejno 
Uchwałą Nr 43/XXXVII/2018 Rady Gminy Żabia Wola z dnia 25 września 2018 r., kolejno Uchwałą Nr 
81/XL/2021 Rady Gminy Żabia Wola z dnia 30 czerwca 2021 r., kolejno Uchwałą Nr 81/LXX/2023 Rady 
Gminy Żabia Wola z dnia 27 września 2023 r. oraz Uchwały Nr 79/XL/2021 Rady Gminy Żabia Wola  
z dnia 30 czerwca 2021r. zawiadamiam o wyłożeniu do publicznego wglądu:
–  projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Żabia Wola 

obejmującego działkę nr ew. 27/1 położoną w miejscowości Musuły wraz z prognozą 
oddziaływania planu na środowisko, 

–  projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Żabia Wola 
obejmującego fragment miejscowości Żelechów (Obszar 1D-2-IIa) wraz z prognozą 
oddziaływania planu na środowisko 

w dniach od 12 października 2023 roku do 3 listopada 2023 roku poprzez:
–  bezpośredni kontakt i obsługę obywateli w Sali Obsługi Mieszkańca Urzędu Gminy Żabia Wola  

(ul. Główna 3) w dniach pracy Urzędu w godz. od 9:00 do 15:00 lub mailowo pod adresem:  
urzad@zabiawola.pl;

–  w wersji elektronicznej w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy Żabia Wola  
(www.bip.zabiawola.akcessnet.net).

Dyskusje publiczne nad rozwiązaniami przyjętymi w projektach planów miejscowych wraz  
z prognozami oddziaływania na środowisko odbędą się: 
–  dla projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Żabia Wola 

obejmującego działkę nr ew. 27/1 położoną w miejscowości Musuły – 23 października 2023 r. 
(poniedziałek) o godzinie 15.00 

–  dla projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Żabia Wola 
obejmującego fragment miejscowości Żelechów (Obszar 1D-2-IIa) – 23 października 2023 r. 
(poniedziałek) o godzinie 16.00 

w Urzędzie Gminy Żabia Wola (sala konferencyjna).
Zgodnie z art. 18 ust.1 ustawy z dnia 27 marca 2003 rok o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym (t.j. Dz. U. z 2023 r. poz. 977, 1506, 1597) w związku z art. 67 ust 3 pkt 4) ustawy z dnia  
7 lipca 2023 roku o zmianie ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym oraz niektórych 
innych ustaw (Dz. U. z dnia 24 sierpnia 2023 roku, poz. 1688) oraz stosownie do przepisów art. 39 ust. 
1 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale 
społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (t.j. Dz. U. z 2023 r.,  
poz. 1094 ze zm.), każdy, kto kwestionuje ustalenia przyjęte w projekcie planu miejscowego lub 
prognozie oddziaływania na środowisko, może wnieść uwagi i wnioski.
Uwagi do projektów planów oraz wnioski i uwagi do prognoz oddziaływania na środowisko należy 
składać na piśmie do Wójta Gminy Żabia Wola z podaniem imienia i nazwiska lub nazwy jednostki 
organizacyjnej i adresu, oznaczenia nieruchomości, której uwaga dotyczy, w następujących formach:
•  w formie pisemnej do Urzędu Gminy w Żabiej Woli lub pocztą na adres: Urząd Gminy w Żabiej Woli, 

ul. Główna 3, 96-321 Żabia Wola,
• ustnie do protokołu w Referacie Gospodarki Przestrzennej Urzędu Gminy w Żabiej Woli, ul. Główna 3,
•  za pomocą środków komunikacji elektronicznej bez konieczności opatrywania ich bezpiecznym 

podpisem elektronicznym na adres e-mail: urzad@zabiawola.pl.
w nieprzekraczalnym terminie do dnia 20 listopada 2023 roku.
Uwagi i wnioski wniesione po terminie pozostaną bez rozpatrzenia. 
Organem właściwym do rozpatrzenia uwag i wniosków jest Wójt Gminy Żabia Wola.

Wójt Gminy Żabia Wola Piotr Rybka
OBOWIĄZEK INFORMACYJNY 

Na podstawie art. 13 ust. 1 i 2 Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z 27 kwietnia 2016 r. w 
sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu 
takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (Dz.U.UE.L. z 2016r. Nr 119, s.1 ze zm.) - dalej: „RODO” informuję, że:
1) Administratorem Państwa danych jest Gmina Żabia Wola reprezentowana przez Wójta Gminy Żabia Wola (ul. Główna 
3, 96-321 Żabia Wola, email: urzad@zabiawola.pl, tel: +48 46 858 27 00)
2) Administrator wyznaczył Inspektora Ochrony Danych, z którym mogą się Państwo kontaktować we wszystkich 
sprawach dotyczących przetwarzania danych osobowych za pośrednictwem adresu email: iod@zabiawola.pl lub 
pisemnie na adres Administratora. 
3) Państwa dane osobowe będą przetwarzane w celu uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego.
4) Państwa dane osobowe będą przetwarzane na podstawie:
- art. 6 ust. 1 lit. c  RODO, 
- ustawy z dnia 14 czerwca 1960r. Kodeks postępowania administracyjnego,
- ustawy z dnia 27 marca 2003 roku o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym,
oraz art. 6 ust.1 lit. a RODO (na podstawie zgody) w przypadku danych podanych dobrowolnie.
5) Państwa dane osobowe będą przetwarzane przez okres 25 pełnych lat kalendarzowych, licząc od 1 stycznia roku 
następnego po roku, w którym nastąpiło zakończenie sprawy (26 lat) na Rozporządzenia Prezesa Rady Ministrów z dnia 
18 stycznia 2011 r. w sprawie instrukcji kancelaryjnej, jednolitych rzeczowych wykazów akt oraz instrukcji w sprawie 
organizacji i zakresu działania archiwów zakładowych. W przypadku przetwarzania danych osobowych na podstawie 
odpowiedniej zgody, do momentu jej cofnięcia. 
6) Państwa dane nie będą przetwarzane w sposób zautomatyzowany, w tym nie będą podlegać profilowaniu.
7) Państwa dane osobowych nie będą przekazywane poza Europejski Obszar Gospodarczy (obejmujący Unię 
Europejską, Norwegię, Liechtenstein i Islandię).
8) W związku z przetwarzaniem Państwa danych osobowych, przysługują Państwu następujące prawa:
a) prawo dostępu do swoich danych oraz otrzymania ich kopii;
b) prawo do sprostowania (poprawiania) swoich danych osobowych;
c) prawo do ograniczenia przetwarzania danych osobowych;
d) prawo do cofnięcia zgody w dowolnym momencie bez wpływu na zgodność z prawem przetwarzania, którego 
dokonano na podstawie zgody przed jej cofnięciem,
e) prawo wniesienia skargi do Prezesa Urzędu Ochrony Danych Osobowych (ul. Stawki 2, 00-193 Warszawa), w sytuacji, 
gdy uzna Pani/Pan, że przetwarzanie danych osobowych narusza przepisy ogólnego rozporządzenia o ochronie 
danych osobowych (RODO);
9) Podanie przez Państwa danych osobowych jest obowiązkowe. Nieprzekazanie danych skutkować będzie brakiem 
realizacji celu, o którym mowa w pkt.3;
10) Państwa dane zostaną przekazane podmiotom zewnętrznym takim jak pracownia urbanistyczno-projektowa, na 
podstawie umowy powierzenia przetwarzania danych osobowych, a także podmiotom lub organom uprawnionym 
na podstawie przepisów prawa.

Żabia Wola, dn. 04.10.2023 r.

OGŁOSZENIE  
Burmistrz Miasta Piastowa informuje, że w siedzibie Urzędu Miejskiego w Piastowie przy  

ul. 11 Listopada 8,  klatka A, I p., na tablicy ogłoszeń w terminie 02.10.2023 r. – 23.10.2023 r. zostały 
wywieszone wykazy nieruchomości gruntowych stanowiących własność Gminy Miasta Piastów 
przeznaczonych  do  oddania w dzierżawę.

Wykazy zamieszczone są również na stronie internetowej www.piastow.pl i w BIP-ie.

Wójt Gminy Nadarzyn 
zawiadamia, że od dnia 04.10.2023 r. do dnia 25.10.2023 r. na stronie internetowej www.bip.nadarzyn.pl  
oraz na tablicach ogłoszeń w siedzibie Urzędu Gminy Nadarzyn przy ul. Mszczonowskiej 24 został 
zamieszczony wykaz nieruchomości stanowiących własność Gminy Nadarzyn, przeznaczonych do zbycia 
w formie darowizny.

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

Mieszkańcy Łąk, dzielnicy 
Grodziska, marzą  
o swobodnym dostępie 
do rzeki, jednak ich plany 
krzyżuje płot.  
Choć Mrowna, zaledwie 
kilkaset metrów dalej,  
jest miejscem spacerowym  
dla ludzi z osiedla Bałtycka,  
dla mieszkańców Łąk 
dojście do wody pozostaje 
problemem. Dlaczego płot  
nie może zostać przeniesiony 
na drugą stronę rzeki?  
Okazuje się, że nie jest to  
takie proste.

W maju bieżącego roku pisaliśmy 
na temat kontrowersyjnego 

płotu w Grodzisku Mazowieckim, któ-
ry, zdaniem mieszkańców, dzieli miasto 
na „lepszą” i „gorszą” część. „Gorsza” to 
ta, w której płot oddziela Mrownę od 
Bulwaru Sobieskiego, czyli uniemoż-
liwia mieszkańcom dojście do rzeki.

Za płotem znajdują się zakłady Ge-
deon Richter Polska, które twierdzą, że 
posiadają wszelkie niezbędne zezwole-
nia na utrzymanie płotu. Ogrodzenie, 
zlokalizowane od strony ulicy, ma za 
zadanie chronić teren zakładu przed 
dostępem niepowołanych osób. Dodat-

kowo służy jako ekran, który oddziela 
teren spółki od nieruchomości poło-
żonych wzdłuż ulicy. Jednakże nasuwa 
się pytanie: przed czym i w jaki sposób 
trzymetrowy płot z blachy falistej, ma 
chronić mieszkańców?

\\\   Historia z dreszczykiem  
z PRL

Kiedyś w tym miejscu mieściły się 
zakłady Polfa, które miały status zakła-
dów ważnych dla obronności kraju i 
były jednym z dziesięciu największych 
trucicieli. Rzeka często służyła jako nie-
legalny ściek, przyjmując różne kolory 
od wylewanych chemikaliów, kiedyś 
nawet płonęła.

– Obecnie jednak na Mrownie pły-
wają kaczki, co jest najlepszym dowo-
dem, że woda w tej niewielkiej rzeczce 
jest czysta – mówią mieszkańcy. 

Za czasów PRL, trzymetrowy płot 
z blachy służył nie tylko jako ochrona 
przed bezpośrednim sąsiedztwem za-
kładu. Starsi mieszkańcy pamiętają, że 

kradzieże z terenu zakładu były na po-
rządku dziennym, a raczej nocnym. – W 
lata 60. i 70., płot stał po tamtej stronie 
rzeki, po stronie Polfy – wspominają.  
Przeniesiono go na stronę osiedla rów-
nież w celu ograniczenia liczby włamań 
i kradzieży.

\\\   Płot może, ale czy musi 
Po naszej pierwszej publikacji na 

Bulwarach Sobieskiego odbyło się spot-
kanie władz miasta z mieszkańcami, na 
które nie przybyli ani przedstawiciele 
zakładu, ani dyrekcji Wód Polskich, 
które zarządzają rzekami. Obiecano 
wtedy mieszkańcom wiele, ale nie to, 
czego chcieli – czyli że płot zostanie 
przestawiony na drugą stronę rzeki. W 
zeszłym tygodniu w programie Radia 
Dla Ciebie „Jest sprawa: spór o płot w 

Grodzisku Mazowieckim” redaktor El-
żbiety Uzdańskiej, przed mikrofonami 
zasiedli przedstawiciele mieszkańców 
oraz „Przeglądu Regionalnego”. Wi-
ceburmistrz Norbert Cegliński oraz 
pracownicy urzędu miasta połączyli 
się ze studiem telefonicznie. Nie było 
przedstawicieli Gedeon Richter Polska 
ani dyrekcji Wód Polskich, które to pod-
mioty nadesłały do RDC pisma, z któ-
rych – mówiąc w skrócie – wynikało, 
że płot może stać, jak stoi. 

– Miasto nie jest właścicielem 
płotu. Właścicielem jest Gedeon Rich-
ter – bronił się podczas programu 
wiceburmistrz Norbert Cegliński. Na 
pytanie, kto jest właścicielem działki, 
na której płot stoi, obecni na łączach 
pracownicy urzędu miasta nie umieli 
odpowiedzieć. Przyznali, że ogrodze-
nie znajduje się na działce o nieuregu-
lowanym stanie prawnym. A więc nie  
wiadomo, czyją jest własnością. Jak to 
możliwe, że do tej pory miasto tego nie 
ustaliło? 

\\\   Ziemia niczyja  
a płot zakładu

– Według moich informacji ta dział-
ka została w 2018 roku przekazana 
Wodom Polskim – powiedział miesz-
kaniec Łąk Arkadiusz Sawicki. – A pra-
wo wodne mówi, że nie wolno grodzic 
rzeki – dodał koronny argument miesz-
kańców walczących z płotem. 

Niestety z pisma spółki, które na-
desłano do redakcji, wynika, że dyrek-
cja Regionalnego Zarządu Gospodarki 
Wodnej w Warszawie nie ma zastrze-
żeń co do lokalizacji ogrodzenia wzdłuż 
rzeki. Kontrola była przeprowadzona 
w lipcu tego roku. Z pisma wynika tak-
że, że rzeka utrzymana jest w stopniu 
wzorcowym. 

Nie ma zastrzeżeń, nie oznacza jed-
nak, że płot nie może stać z drugiej stro-
ny rzeki. Nasuwa się więc kolejny raz 
to samo pytanie, czy mieszkańcy mają 
prawo domagać się dostępu do rzeki? 

Norbert Cegliński ujawnił, że Ge-
deon poinformował miasto, że mając 
na uwadze dobro i potrzeby miesz-
kańców w przypadku zmiany charak-
teru działalności, nie wyklucza w przy-
szłości powrotu do rozmów. – A więc 
jest światełko w tunelu… – zakończył 
wiceburmistrz, przypominając, że ten 
zakład ma szczególne znaczenie dla 
gospodarki i obronności. 

Czy takie „światełko” satysfakcjo-
nuje mieszkańców?  

\\\   Nadzieja  
dla mieszkańców

Z pisma wysłanego do RDC wynika 
jednak, że w tym tygodniu ma się odbyć 
w Warszawie, spotkanie Wód Polskich 
z właścicielem płotu w celu omówienia 
sytuacji. 

– Łąki to dzielnica, która daje mia-
stu duże zyski w podatkach – powie-
dział walczący o przeniesienie płotu 
Jacek Gawron. – Dlaczego jest najbar-
dziej zaniedbaną dzielnicą? Ani miejsca 
na rozrywkę, ani na uprawianie sportu, 
ani spacer nad rzeką? Nie możemy, po-
siedzieć na ławce, popatrzeć, jak kacz-
ki pływają. Czemu musimy patrzeć na 
obozowe, trzymetrowe ogrodzenie z 
blachy falistej? – zapytał mieszkaniec 
Jacek Gawron. Będziemy do tego tema-
tu wracać. 

Tekst i zdjęcia  
Beata Pawłowicz

Płot, jak stał, tak stoi 

Za tym płotem jest rzeka Mrowna, a przed osiedle Łąki

Mieszkańcy chcą, by Bulwar Sobieskiego był miejscem spacerów i odpoczynku
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\\\ PRUSZKÓW 

Pruszków zajął pierwsze 
miejsce w plebiscycie 
„Mobilne Miasto”, zdobywając 
tytuł najbardziej innowacyjnej 
miejscowości w zakresie 
mobilności współdzielonej  
w kategorii miast liczących 
od 30 do 100 tysięcy 
mieszkańców.

K onkurs, realizowany pod egidą 
Szkoły Głównej Handlowej, zgro-

madził ponad 200 miast z całej Pol-
ski, które rywalizowały, prezentując 
swoje rozwiązania i działania na rzecz 
popularyzacji tak zwanej mobilności 
współdzielonej. Ta innowacyjna kon-
cepcja transportu miejskiego opiera 
się na umożliwieniu mieszkańcom 
korzystania z różnorodnych środ-

ków transportu, takich jak samocho-
dy dostępne do wynajęcia poprzez 
aplikacje, samoobsługowe rowery, 
hulajnogi czy skutery, na zasadach  
współdzielenia.

– Chcieliśmy zbadać, a następnie 
pokazać innym, które miasta i w jaki 
sposób dbają o mobilność współdzie-
loną, która jest bardzo ważna dla zrów-
noważonego transportu w mieście. Do 
tej pory nie było jednak w Polsce zesta-
wienia, które pokazywałoby zróżnico-

wanie miast pod względem warunków 
do jej rozwoju. Nasz ranking i raport, 
stworzone we współpracy merytorycz-
nej z panelem ekspertów Szkoły Głów-
nej Handlowej, jest unikalnym źródłem 
informacji o tej dziedzinie – przekazał 
na stronie konkursu Adam Jędrzejew-
ski, założyciel i prezes Stowarzyszenia 
Mobilnego Miasta.

W trakcie oceny jury zwracało 
uwagę na różnorodność dostępnych 
usług transportowych, liczbę pojazdów 
per tysiąc mieszkańców, jak również na 
politykę miejską, stan infrastruktury 
oraz wykorzystanie technologii wspie-
rających mobilność współdzieloną.

Prezydent Miasta Paweł Makuch 
nie ukrywał zadowolenia z tytułu.

– Jest to wielki zaszczyt i dowód na 
to, że nasze miasto stoi na czele zmian 
w dziedzinie mobilności współdzielo-
nej w Polsce – przekazał za pomocą 
mediów społecznościowych.

Tytuł „Mobilne Miasto” dla Prusz-
kowa to nie tylko prestiż, ale również 
wyraz uznania dla efektywności i inno-
wacyjności działań w zakresie poprawy 
jakości i dostępności transportu miej-
skiego dla jego mieszkańców.

Maciek Gos

Mobilne Miasto

Zdobywcy tytułu Mobilnego Miasta
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Konkurs zgromadził 
ponad 200 miast z całej 

Polski

\\\ BRWINÓW 

Budowa Centrum Opiekuńczo-
-Mieszkalnego, pierwszej  
w powiecie pruszkowskim 
tego typu placówki, dobiega 
końca. Ośrodek powstaje 
przy ulicy Pszczelińskiej 
w Brwinowie. Będzie 
przeznaczony dla 30 
dorosłych osób ze znacznym 
lub umiarkowanym stopniem 
niepełnosprawności.    

P owiatowe Centrum Opiekuńczo-
-Mieszkalne będzie świadczyć 

usługi opiekuńcze i specjalistyczne dla 
22 osób w formie pobytu dziennego i 8 
osób, które zamieszkają całodobowo. 

 Budynek wraz z otoczeniem bę-
dzie przystosowany dla osób mających 
różne ograniczenia w samodzielnym 
poruszaniu się i przemieszczaniu. 
Znajdą się w nim sale dziennych za-
jęć, treningowo-aktywacyjne, a także 
4 jednoosobowe pokoje z łazienką i 2 
pomieszczenia z łazienką dla dwóch 
osób. Budowę placówki planowano od 

trzech lat, jeszcze w kwietniu tego roku 
starostwo pruszkowskie przewidywa-
ło, że uda się ją zakończyć w sierpniu.

– W tym roku powinny być zakoń-
czone odbiory techniczne – informuje 
Radosław Kowalczyk dyrektor Powia-
towego Centrum Pomocy Rodzinie w 
Pruszkowie. 

Oficjalnie ośrodek już istnieje, 
radni powiatu pruszkowskiego jedno-
głośnie przyjęli statut podczas sesji we 
wtorek, 26 września.

– Kolejne kroki to konstrukcja 
budżetu, konkurs na dyrektora, który 
będzie tworzył kadrę i regulaminy a 
ostatnim etapem będzie nabór pensjo-
nariuszy do placówki. Oceniam, że to 

będzie styczeń, luty przyszłego roku 
– dodaje dyrektor PCPR.

Z pewnością rodzin, które będą 
chciały skorzystać ze wsparcia ośrod-
ka dla swoich niepełnosprawnych bli-
skich, nie zabraknie. Takie placówki 
powinny powstać w każdej gminie. W 
powiecie pruszkowskim jeszcze gmina 
Michałowice planuje stworzyć centrum 
dla osób niepełnosprawnych.   

Na budowę Powiatowego Centrum 
Opiekuńczo-Mieszkalnego w Brwino-
wie starostwo otrzymało dofinanso-
wanie w wysokości 2,7 mln z Funduszu 
Solidarnościowego. Całkowita wartość 
inwestycji to ponad 10 mln złotych. 

Tekst i zdjęcie Jolanta Erol

Centrum Opiekuńczo-Mieszkalne 
na finiszu 

Trwają ostatnie prace

\\\ MAŁE REMONTY ULIC TEŻ POTRZEBNE  
Grodziska dzielnica Łąki w mediach społecznościowych często opisywana jest przez mieszkańców jako trochę 
zapomniana i zaniedbana pod względem inwestycyjnym. Pisaliśmy już o tym w „Przeglądzie Regionalnym”. 
Tymczasem Urząd Gminy w Grodzisku Mazowieckim ogłosił przetarg na remont ul. Poniatowskiego na odcinku  
od ul. Szwoleżerów do granic miasta.
Remont polegał będzie na wymianie nawierzchni jezdni, chodników i zjazdów z zachowaniem istniejącej geometrii ulicy. 
Może to zapowiedź większych inwestycji?

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 
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POZIOMO: 
5) miasto Władysława Kiepury; 11) dmu- 
chany lub w drzwiach; 12) pokłady su- 
rowców pod ziemią; 13) mosiądz czer- 
wony; 15) czeski grosz; 16) do pisania 
lub do szycia; 17) „... do młodości” Adama 
Mickiewicza; 18) “robią” śnieg na stokach; 
19) Icchak, były premier Izraela; 21) rzę- 
sisty deszcz; 24) żona Hippomenesa;  
26) składa je świadek w sądzie; 29) ina- 
czej rubasznica, roślina; 30) czwarta pla- 
neta od Słońca; 31) pełna parawanów 
latem; 32) australijski miś; 34) przeszywa 
strzałą zakochanych; 35) skośne u azjaty; 
36) inaczej tytanit, minerał; 39) Musk 
ze SpaceX, 41) twardy w kompute- 
rze; 42) ciągłe lub przelotne deszczu; 
43) zrzeczenie się władzy przez króla;  
44) planetoida inaczej; 45) rzymska z pie- 
karnika; 48) lek na wszystkie choroby; 
51) jeden z oceanów; 54) kołnierzasta 
jaszczurka; 56) szewska szpilka; 58) twarz  
na obrazie; 60) leci z komina; 61) prze- 
ciwieństwo analizy; 63) wysokie w sil- 
niku; 64) pierwiastek Am; 65) hreczka lub 
poganka na polu; 66) stalowe w łoży- 
sku; 67) powieściowy przyjaciel Robin- 
sona Crusoe. 
PIONOWO: 
1) odgłos falującego morza; 2) wypusz- 
czanie Co2 do atmosfery; 3) podatek na- 
łożony na alkohol; 4) miejsce zakończenia 
wyścigu; 5) karnawałowy taniec z Brazylii;  
6) larwa pszczoły; 7) płynie przez Maast- 
richt; 8) indiański czarownik; 9) stolica 
stanu Massachusetts w USA; 10) druga 
największa wyspa Hawajów; 14) orszak 
pogrzebowy; 15) najgłębsze jezioro No- 
wej Zelandii; 19) nadzorcza w firmie; 
20) w nich rzeczy podróżnych; 22) Lewi,  
były premier Izraela; 23) jeden z konty- 
nentów; 24) jej stolicą Erywań; 25) krzew 
z orzechami laskowymi; 27) stolica Pit- 
cairn; 28) utrata zdolności pisania, cho- 
roba; 31) winylowa z muzyką; 33) Gide, 
pisarz francuski; 36) najwyższy szczyt  
Boliwii; 37) stół ma cztery; 38) Cha- 
gall, francuski malarz; 39) największe  
jezioro Australii; 40) drugi najwyższy  
szczyt Afganistanu; 46) wyspy przy Sy- 
cylii; 47) katarakta inaczej; 49) żonkil;  
50) Eugene, dowódca misji Apollo 17;  
52) kupalnik górski inaczej; 53) karty 
w talii z koniczyną; 55) stolica państwa 
Niue; 57) rzeka w Grenoble; 58) Jimmy, 
gitarzysta Led Zeppelin; 59) pod pocią- 
giem i tramwajem; 61) tradycyjny jogurt 
islandzki; 62) inaczej miękławka, ryba.

\\\ PRUSZKÓW 

W czwartek, 28 września, 
podczas sesji rady miasta 
została przegłosowana 
uchwała na podstawie 
wniosku jednego  
z mieszkańców Pruszkowa, 
o opracowanie regulaminu 
dotyczącego Parku Potulickich.  

N iedawno informowaliśmy Pań-
stwa o śmierci dwóch łabędzi w 

parku. Możliwe, że ptaki zostały otrute. 
Mimo to wiele osób wciąż przychodzi 
nad staw i karmi zwierzęta pokarmem, 
który nie jest dla nich odpowiedni. To 
powoduje zagrożenie dla fauny w tym 
miejscu. Między innymi dlatego po-
wstał pomysł, aby stworzyć regulamin 
dotyczący zachowywania w parku. 
Mieszkaniec, który złożył ten wniosek, 
umieścił w nim również wiele sugestii, 
co taka regulacja mogłaby zawierać.

– Nie jestem prawnikiem. Chciał-
bym, żeby punkty, które zamieściłem 
we wniosku, były traktowane, jako 

zbiór pomysłów przydatny przy pra-
cach nad regulaminem – przekazał 
podczas sesji rady miasta wniosko-
dawca.

Dotychczas na terenie parku nie 
obowiązywał żaden zbiór przepisów. 
Nie oznacza to oczywiście, że przyby-
wający na jego terenie są bezprawni 
i mogą robić, co tylko chcą. Wiele 
działań jest zakazanych przez prawo 
obowiązujące w całym kraju. Również 
karmienie zwierząt produktami, które 
stwarzają dla nich niebezpieczeństwo, 
może być przestępstwem.

Zbiór przepisów ma nie tylko 
ustalić, czego nie można będzie robić 
w parku, ale także zapobiec sytuacjom, 
w których mieszkańcy miasta zasła-
niają się niewiedzą o obowiązujących 
regulacjach prawnych. Obecnie straż-
nicy miejscy często słyszą tłumaczenia, 
że ktoś np. nie wiedział, że nie należy 
karmić ptaków pieczywem.

Rada miasta jednogłośnie prze-
głosowała wniosek mieszkańca. Wła-
dze Pruszkowa mają teraz obowiązek 
opracować regulamin, a podczas prac 

wykorzystać, o ile obowiązujące pra-
wo na to pozwoli, sugestie przekazane 
przez pomysłodawcę.

W swoim piśmie do rady mieszka-
niec zaproponował 13 punktów, które 
mogłyby trafić do regulaminu:
• Zakaz pływania i wchodzenia do sta-
wów w Parku Potulickich.
• Zakaz wpuszczania zwierząt domo-
wych do stawów parkowych.
• Zakaz dokonywania zmian ukształ-
towania terenu (w tym dna stawów i 
doprowadzalników) oraz samowolnej 
regulacji urządzeń wodnych na obsza-
rze Parku Potulickich bez uzyskania 
pisemnej zgody zarządcy parku.
• Zakaz dokarmiania ptaków pieczy-
wem (w tym chlebem i bułkami), chip-
sami, ciastkami, goframi oraz innymi 
pokarmami nieprzeznaczonymi dla 
zwierząt (w tym zawierającymi sól i 
inne przyprawy).
• Zakaz pływania sprzętem wodnym 
na części stawów i mokradeł w Parku 
Potulickich.
• Zakaz organizowania imprez (w tym 
koncertów) powodujących nadmierną 

immisję (w tym hałasu) na obszarze 
Parku Potulickich,
• Nakaz trzymania psów na smyczy w 
bezpośrednim sąsiedztwie przebywa-
nia dzikich zwierząt (zakaz płoszenia 
dzikich zwierząt przez psy).
• Zakaz rozpalania ognisk, grillowania 
oraz samowolnego odtwarzania głoś-
nej muzyki na obszarze Parku Potu-
lickich.
• Zakaz wędkowania w bezpośrednim 
sąsiedztwie miejsc przebywania pta-
ków wodnych.
• Zakaz spożywania alkoholu w miej-
scach do tego niewyznaczonych.
• Zakaz odpalania fajerwerków w Par-
ku Potulickich.
• Ustalenie harmonogramu koszenia 
terenów zielonych dla poszczególnych 
części Parku Potulickich.
•Tymczasowe wyłączenie części ob-
szaru Parku Potulickich z użytkowania 
(ten punkt ma ograniczyć dostęp gości 
parku do miejsc w okolicach gniazd 
ptaków w okresie lęgowym).

Propozycja uregulowania zasad w 
parku jest bardzo dobrym pomysłem. 

Każdy przebywający na terenach zie-
lonych, powinien wiedzieć, co wolno, 
a czego nie podczas rekreacji. Jednak 
wiele sugestii autora wniosku może 
okazać się kontrowersyjnych i wywołać 
dyskusję w mieście. Na przykład punkt 
6, mówiący o zakazie organizowania 
imprez, może zaskoczyć część miesz-
kańców, która jest przyzwyczajona i 
zadowolona z zabaw odbywających 
się na tym terenie. Ostateczna forma 
regulaminu Parku Potulickich, będzie 
teraz zależała od prac urzędu miasta.

Tekst i zdjęcie Maciek Gos

Czy powstanie regulamin Parku Potulickich?
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OGŁOSZENIE
Na podstawie art. 43 ustawy z dnia 3 października 2008 roku o udostępnianiu informacji o środowisku 
i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania  
na środowisko (Dz. U. z 2023r., poz. 1094 ze zm.) podaje się do publicznej wiadomości informację  
o przyjęciu:

Uchwałą Nr 80/LXX/2023 Rady Gminy Żabia Wola z dnia 27 września 2023 r.
Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Żabia Wola obejmującego 

fragment miejscowości Żelechów – obszar A1-I
oraz

Uchwałą Nr 82/LXX/2023 Rady Gminy Żabia Wola z dnia 27 września 2023 r.
Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Żabia Wola obejmującego 

fragment miejscowości Redlanka
Z treścią podjętych Uchwał, uzasadnieniem/podsumowaniem do podjętych uchwał sporządzonych 
na podstawie art. 42 pkt 2 oraz na podstawie art. 55 ust. 3 ustawy z dnia 3 października 2008  
o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie 
środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (Dz. U. z 2023r., poz. 1094 ze zm.) można 
zapoznać się na stronie internetowej www.bip.zabiawola.akcessnet.net oraz w siedzibie Urzędu 
Gminy w Żabiej Woli, ul. Główna 3, 96-321 Żabia Wola, w godzinach pracy urzędu.

Zastępca Wójta Gminy Żabia Wola Bohdan Nowosielski

Żabia Wola, dn. 04.10.2023 r.

 DAM PRACĘ 
Zatrudnię osoby do pracy na magazynie 
chłodniczym 4 stopnie na hali, do kom-
pletacji zamówień na podstawie ska-
nera. Praca w godzinach 20:00 – 4:00. 
Wynagrodzenie 4000 zł netto. Kontakt 
570-598-915
Firma produkcyjna z Tarczyna  
poszukuje MAGAZYNIERA  
Cv proszę wysyłać na adres email:  
sekretariat@euro-light.pl 

Pracowników do serwisu urządzeń  
wentylacyjnych, również  

bez doświadczenia tel. 601 923 395 
Zakład mięsny zatrudni: produkcja,  
pakownia, magazyn, tel. 606 259 458 
Pracownik fizyczny (ogrody, kostka) 
okolice Piaseczna, tel. 511 126 841 
Przyjmę do pracy ślusarza - spawacza, 
pomocnika ślusarza - spawacza  
oraz pomocnika mechanika, okolice  
Tarczyna, tel. 604 626 444  
Zatrudnię kierowcę kat. B i C,  
tel. 22 726 86 36

KUPIĘ  
Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
504 017 418 

SPRZEDAM  
Drewno opałowe, tel. 602 770 361,  
791 394 791    

USŁUGI  
DOCIEPLANIE BUDYNKÓW ,  

MALOWANIE ELEWACJI.  
TEL. 501624562 

Pozwolenia na użytkowanie dla starych 
domów. Legalizacje samowoli budowla-
nych sprzed lat, tel. 695 451 655 
Wycinka drzew tel. 505 591 721             
Izolacje i docieplenia fundamentów.  
Solidna, rodzinna firma z dużym  
doświadczeniem. Tel- 572 252 125 
Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew. 
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223    
Wycinka drzew, sprzątanie gałęzi  
z rębakiem, ogrody- pełen zakres  
Tel. 694 910 163

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480  
Krycie dachów papą termozgrzewalną, 
505038785 
AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE,  
REMONTY od A do Z.  

TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63 

Skup aut i złomowanie tel. 501 314 711 
Usługi lawetą tel 501 314 711 
Elewacje - docieplenia budynków  
- solidnie - tanio - 602-482-572 
Obwoźny skup złomu tel. 501 314 711 
PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej 
508 65 20 30 

Anteny wideo domofony  
montaż naprawa 603375875 

Hydraulika, gaz Tel. 602 651 211
Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie tel. 502 053 214
Hydroizolacje bitumiczne, dachy, tarasy 
tel. 791 549 007
Pracownia Tapicerska tel. 502-908-661 
Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533
Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046
Wycinka drzew, pielęgnacja zieleni.  
Tel. 507 024 333 
Hydraulik - złota rączka tel. 733 159 220
Wycinka drzew, wywóz gałęzi 
519874891 
Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998  
Kominiarz tel. 500 214 632 

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997  
USŁUGI KOPARKO-ŁADOWARKĄ,  
TEL-516 231 786 
ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203 

TYNKI GIPSOWE i TRADYCYJNE  
604415352 
Wywozimy graty z chaty  
tel. 505 591 721        
Przeprowadzki tel. 505 591 721                       
Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721           
Złom wywiozę. Tel-667 888 999 
Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581
Remonty, tel. 609 926 758 

AUTO-MOTO KUPIĘ
Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533
Skup aut 2010-2023r. 505 530 300
SKUP AUT NA KASACJĘ 508206738   

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ
Kupię działkę -budowlaną, usługową, 
rolną, siedlisko do 20 km od Piaseczna. 
Tel. 797 231 465 
KUPIĘ ZA GOTÓWKĘ KAŻDĄ  
NIERUCHOMOŚĆ Z PROBLEMEM 
PRAWNYM, ZADŁUŻONĄ,  
UDZIAŁY W NIERUCHOMOŚCIACH.  
TEL: 786-805-828        

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM
Sprzedam 4,30 ha na granicy gminy 
Chynów i gminy Prażmów,  
tel. 608 867 053 
Działki rekreacyjne leśne, Prażmów,  
tel. 602 770 361
Działki budowlane 800 m2  
k. Prażmowa, tel. 602 770 361     

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM
57 letnia kobieta poszukuje mieszkania 
na parterze, najchętniej w Grodzisku 
Maz. u starszego Pana. Tel-664 887 107 
Pokój Konstancin tel 503690260

NAUKA 
Matematyka, 664 438 144 

ZDROWIE 
Protezy zębowe naprawa.  
Tel-502 031 221 

MATRYMONIALNE 
Miła Pani po 60 pozna miłego i zmoto-
ryzowanego Pana 65+ tel. 451 212 266
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Sukces na skalę światową!
URZĄD GMINY ŻABIA WOLA  ul. Główna 3, tel. 46 858 27 00, www.zabiawola.pl

W dniach 6-11 września w południo-
wokoreańskim Seulu odbyły się Światowe 
Igrzyska Taekwon-do ITF. To impreza spor-
towa, która charakteryzuje się niezwykle 
wysoką rangą i skupia najlepszych przed-
stawicieli tej dyscypliny z całego globu  
– w rywalizacji uczestniczyło 700 zawod-
ników z 30 krajów. Polskie Zrzeszenie 
Taekwon-do ITF reprezentowali: Prezes 
PZT ITF Master Jan Nycek VIII Dan, Wice-
prezes i jedyny Polak w gronie blisko 120 
sędziów tych zawodów Piotr Rybka VI Dan 

oraz Trenerzy Wojciech Granica i Paweł 
Kasperkiewicz. Skład reprezentacji Polski 
tworzyli: Paulina Malec, Daniel Kasperkie-
wicz, Bartosz Ćwikliński i Mikołaj Granica.

Zawodom towarzyszyło mnóstwo 
emocji, nowych doświadczeń oraz niepo-
wtarzalnych spotkań. Po srebrny medal 
sięgnął Daniel Kasperkiewicz, zaś trzecie 
miejsce zdobyła Paulina Malec. Szóstą po-
zycję osiągnął Bartosz Ćwikliński. Kibice 
mogą być również dumni z 16-letniego 

Mikołaja Granicy, który wywalczył na za-
wodach ósme miejsce!

Mieszkaniec gminy Żabia Wola na co 
dzień szlifuje swój talent w Uczniowskim 
Klubie Sportowym Rekin Team w Ojrza-
nowie. Jest tegorocznym mistrzem Pol-
ski, mistrzem Niemiec w kategorii junior 
i złotym medalistą Master Cup. Swoim 
występem w Korei Południowej pokazał 
koleżankom i kolegom trenującym w klu-
bie, że sukces na skalę światową jest moż-

liwy także w gminie wiejskiej, a marzenia 
spełniają się dzięki pasji i wysiłkowi.

– Jestem dumny, że Mikołaj tak god-
nie reprezentuje naszą gminę na mię-
dzynarodowej arenie sportowej. Swoimi 
osiągnięciami udowadniając zawodnikom 
trenującym z Rekin Team w hali sportowej 
Centrum Integracji Społecznej przy Szko-
le Podstawowej im. Stefanii Dziewulskiej  
w Ojrzanowie oraz innym młodym spor-
towcom, że systematyczna praca i zaan-
gażowanie są drogą do sukcesu – skomen-
tował Piotr Rybka, Wójt Gminy Żabia Wola 
– Sukces Mikołaja cieszy mnie jako Wójta 
Gminy Żabia Wola, ale również, jako trene-
ra, który razem z Wojciechem Granicą od  
6 lat towarzyszył naszemu zawodnikowi  
w zdobywaniu nowych sprawności i roz-
woju sportowym.

Ogromne gratulacje dla Mikołaja oraz 
pozostałych zawodników! Życzymy dal-
szych sukcesów w taekwon-do.

Dzięki pasji i wysiłkowi można spełniać marzenia. Mikołaj Granica wspaniale  
zaprezentował się podczas turnieju w Seulu i wywalczył miejsce wśród najlepszych  
zawodników na świecie.

O G Ł O S Z E N I E

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

Tenisiści stołowi Dartom 
Bogorii Grodzisk Mazowiecki 
rozegrali 3 mecze ligowe  
w jednym tygodniu. Zespół jest 
liderem tabeli Lotto Superligi.  

P o zwycięstwie nad SBR Dojlidy  
Białystok Bogoria rozpoczęła ty-

dzień pełen ligowych zmagań. 2 z 3 
rozegranych spotkań zakończyły się 
wygranymi ekipy z Grodziska Mazo-
wieckiego.

We wtorek 26 września odbył się 
mecz na szczycie, czyli rywalizacja Dar-
tom Bogorii z KS Dekorglass Działdo-
wo. Było to starcie finalistów ubiegłego 
sezonu Lotto Superligi tenisa stołowe-
go i tym razem również triumfował 
Grodzisk Mazowiecki. Jako pierwszy 
swój pojedynek rozegrał Japończyk Jin 
Takuya i spisał się znakomicie, poko-
nując Jakuba Dyjasa 3:0. Podobnym 
rezultatem zakończyła się rywalizacja 
Miłosza Redzimskiego z Jonathanem 
Grothem, zaś Grek Panagiotis Gionis 
wygrał 3:2 z Kaiem Konishim, odrabia-
jąc straty z wyniku 0:2.

Już w czwartek Gladiatorzy wyje-
chali do Suchedniowa, aby zmierzyć się 
z brązowym medalistą ubiegłego sezo-
nu – Global Pharma Orlicz. Niestety tym 
razem lepsi byli gospodarze, triumfując 

3:1. Bohaterem został Koreańczyk Park 
Jeongwoo, który ograł 3:0 powracają-
cego po kontuzji Marka Badowskiego 
i w czwartym starciu 3:1 Jina Takuyę. 

Z nowym zawodnikiem Bogorii wy-
grał także niegdyś występujący w tym 
zespole Robert Floras – 3:2 – a punkt 
dla gości wywalczył Panagiotis Gionis, 
zwyciężając 3:0 z Piotrem Cyrnkiem.

Nie było czasu na rozpamiętywanie 
porażki – w sobotę podopieczni trenera 
Tomasza Redzimskiego zagrali u sie-

bie z bardzo mocnym Polskim Cukrem 
Gwiazdą. Kibice nie mogli doczekać 
się pojedynku Miłosza Redzimskiego 
z wicemistrzem świata z 2021 roku 
Trulsem Moregardem. Choć Szwed pro-
wadził 2:0, ostatecznie to młody ping-
pongista gospodarzy cieszył się ze zwy-
cięstwa 3:2. Moregard okazał się jednak 
lepszy od Gionisa (1:3), który wcześniej 
nie dał rady Vladislavowi Ursu (1:3). O 
wyniku zadecydowało deblowe starcie 
Redzimski-Takuya (Japończyk wygrał 
wcześniej 3:0 z Arturem Grelą) kontra 
Ursu-Grela. Tu duet Bogorii świętował 
zwycięstwo 3:2.

Po 5 meczach Dartom Bogoria 
Grodzisk Mazowiecki z dorobkiem 11 
punktów zajmuje pierwsze miejsce w 
tabeli Lotto Superligi.

Rafał Lipski

Wyczerpujący tydzień

Dartom Bogoria Grodzisk Mazowiecki wygrała 4 z 5 meczów Lotto Superligi 
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\\\ PRZEŁAMALI ZŁĄ PASSĘ  
W ostatnich tygodniach piłkarze KS Raszyn zanotowali dwie pierwsze wy-
grane w obecnym sezonie IV ligi. W najbliższą sobotę czeka ich sprawdzian 
z Wilgą Garwolin.
Początek zmagań w IV lidze nie należał do zbyt udanych. Przez cały sierpień 
zawodnicy ze stadionu przy ulicy Sportowej w Raszynie wywalczyli jedynie 
2 punkty (remisy z Mazurem Karczew i Sokołem Serock na wyjeździe) na 15 
możliwych. Pierwsze wrześniowe kolejki również nie napawały optymizmem 
– przegrana 2:4 na własnym boisku z beniaminkiem z Józefowa i porażka 0:2 
z Troszynem u przeciwnika. Na szczęście zespół zdołał przełamać złą passę i 
wreszcie sięgnął po komplet punktów.

W starciu ze spadkowiczem z III ligi – Błonianką Błonie – podopieczni trenera 
Jacka Romańczuka od początku byli aktywni w ofensywie. W 41. minucie Kac-
per Kępka zgrał piłkę głową do Jacka Strzegockiego i gospodarze wygrywali 
1:0. Praktycznie zaraz po wyjściu z szatni rzut karny zamienił na gola Marcin 
Bykowski, podwyższając wynik. Błonianka zmniejszyła straty po samobójczym 
trafieniu Kępki. Gospodarze utrzymali rezultat 2:1 do samego końca i odnieśli 
swoje pierwsze zwycięstwo w obecnych rozgrywkach.
Tydzień później Raszyn przegrał 1:2 z Oskarem Przysucha, ale w kolejnym me-
czu znów sięgnął po pełną pulę. Bohaterem zakończonego jednobramkowym 
zwycięstwem starcia z Drogowcem Jedlińsk okazał się Marcin Bykowski, który 
perfekcyjnym strzałem z rzutu wolnego umieścił piłkę w siatce przeciwnika.
Po 10 meczach KS Raszyn zajmuje 15. miejsce w tabeli IV ligi (2 wygrane,  
2 remisy i 6 porażek). W sobotę 7 października o godzinie 13:00 zespół z powiatu 
pruszkowskiego zmierzy się u siebie z Wilgą Garwolin.

\\\ RASZYN 

Było to starcie finalistów 
ubiegłego sezonu Lotto 

Superligi tenisa stołowego


